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	That’s enough for me: Scientists discover gene that influences drinking habits

A gene that influences drinking habits has been discovered by scientists.

Researchers found that people with a rarer version of the gene consume, on average, 5 per cent less alcohol than those with the more common variety.

The gene, known as AUTS2, has previously been linked to autism and attention deficit hyperactivity disorder. Its normal function is not known.

AUTS2 is most active in parts of the brain associated with 'reward' mechanisms that respond to pleasurable stimuli.

Until now only one gene, controlling the breakdown of alcohol in the liver, was known to have a significant impact on drinking.

But scientists believe other genes must play an active role in determining desire for alcohol.

Professor Paul Elliott, from the School of Public Health at Imperial College London, said: 'Of course, there are a lot of factors that affect how much alcohol a person drinks, but we know from twin studies that genes play an important role.

'The difference that this particular gene makes is only small, but by finding it we've opened up a new area of research into the biological mechanisms that control drinking.'

The scientists analysed DNA samples from more than 26,000 volunteers in search of genes that appear to affect alcohol consumption. 

They then checked their findings against results from another 21,000 people.

The version of the gene associated with lower levels of drinking was more active, according to the research reported in the journal Proceedings of the National Academy of Sciences.

Further research on mice showed variations in AUTS2 activity in different animals that drank more or less alcohol.

The scientists also found that blocking the effects of a related gene in fruit flies made the insects less alcohol-sensitive.

Co-author Professor Gunter Schumann, from the Institute of Psychiatry at King's College London, said: 'In this study we combine genetic studies with investigations of animal behaviour.

'Since people drink alcohol for very different reasons, understanding the particular behaviour influenced by the gene identified helps us better understand the biological basis of these reasons. 

'This is an important first step towards the development of individually targeted prevention and treatments for alcohol abuse and addiction.'
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	Мне хватит:учёные открывают ген,который влияет на склонность к потреблению алкоголя

Учёными найден ген,который влияет на склонность к алкоголизму.

Учёные обнаружили,что люди с более редкой версией этого гена потребляют в среднем на 5 процентов меньше алкоголя,чем люди с более распространнённой разновидностью.

Ген,известный как AUTS2,раньше связывали с аутизмом и синдромом дефицита внимания и гиперактивности.Его естественное назначение неизвестно.

AUTS2 наиболее активен в отделах мозга,взаимодействующих с механизмами «поощрения»,которые  реагируют на раздражители,вызывающие чувство удовольствия.

До сих пор был известен лишь один оказывающий значительное влияние на алкоголь ген,контролирующий его(алкоголя) распад в печени.

Однако учёные считают,что,наверняка,есть и другие гены,обусловливающие тягу к алкоголю.

Профессор Школы общественного здравоохранения Имперского колледжа Лондона Пол Эллиот заявил: «Конечно,есть много факторов,которые влияют на то,сколько выпивает человек,но проведённые нами исследования близнецов показали,что гены играют важную роль.»

«Сам по себе этот конкретный ген не так важен,как важно то,что с его открытием мы начали новую эру изучения биологических механизмов,которые регулируют потребление алкоголя»,- сказал профессор.

Учёные проанализировали образцы ДНК более 26,000 добровольцев в поисках генов,которые могут влиять на потребление алкоголя.

Затем полученные данные сверили с результатами ещё 21,000 человек.

Согласно исследованию,опубликованному в журнале «Записки Национальной академии наук»,разновидность гена,связанного с более низким уровнем потребления алкоголя,была более активной.

Дальнейшие исследования на мышах выявили разницу в активности гена AUTD2 у разных животных в зависимости от количества «выпитого» алкоголя.

Учёные обнаружили также,что блокирование действия родственного гена у дрозофил делало этих насекомых менее восприимчивыми к алкоголю.

Профессор Института психиатрии Королевского колледжа Лондона Гюнтер Шуманн заявил: «В этом исследовании мы сочетаем генетические исследования с изучением поведения животных.

Поскольку люди выпивают в силу разных причин,понимание специфики поведения под воздействием распознанного гена помогает нам лучше понять биологическую основу этих причин.

Это первый важный шаг к развитию профилактики индивидуального действия и курса лечения от хронического алкоголизма и злоупотребления алкоголем.»
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